
Referat af bestyrelsesmøde tirsdag d. 27. maj kl. 19.00 

 
Deltagere: Peter Frederiksen (PF), Helle Carlsen (HC), Lene Mathiasen (LM), Jens Bruun (JB), 

Jens V. Jensen (JJ) og Charlotte Hansen (CH) 

  Gæster fra sikkerhedsudvalget: Formand Steen Olsen (ST), Finn Hansen (FH) og Poul 

Echardt (PE). 

Referent: Charlotte Hansen 

 

Agenda: 

1. Sikkerhedsudvalget vil informere om situationen i ældre-afdelingen  

2. Brovagter og spaghetti spisning 

3. Pilot kursus DFfR i Fredensborg roklub 26.06.25 (ro længere på literen) 

4. Pilot Kursus 14.06.25 sculler instruktion (Kim Kjellerup) 

5. Lån af dobbelt sculler til Hjemsø 

6. Køb af båd/gig, midler fra Velux fonden 

7. Status port nr. 6 

8. Sankthansaften 

9. Evt. 

 

Referat: 

 

1. Sikkerhedsudvalget vil informere om situationen i ældre-afdelingen 

Bestyrelsen havde besøg af ST, FH og PE som grundet de mange svømmeprøve-

dispensationer og bestyrelses udmelding vedr. forudsætning for dispensation (se tidl. referat 

og nyhedsbrev) har udfordringer med at sætte bådhold i ældreafdelingen. 

 

PE fremlagde ældreroernes ønske som følgende: 

1) Mulighed for to dispensater pr. fire åres, da der ellers ikke er inrigger-sæder nok. 

2) Vandtemperatur på 10 grader når dispensater må gå på vandet. Sæsonen bliver med 

krav om 15 graders meget kort.  

3) Ældreroerne træner konvoj-svømning i svømmehallen, hvor dispensaterne placeres i 

midten. Den model fungerer i svømmehallen og vil også fungere ved kæntring. 

4) Dispensater vil bære redningsvest hele sæsonen. 

5) Ældreroerne vil udarbejde en beskrivelse af de sikkerhedsovervejelser og -

foranstaltninger der træffes, inden dispensaterne går på vandet. Formålet er at 

dokumentere at sikkerheden kontinuerligt er i fokus. 

 

I tillæg til ovenstående blev det aftalt at sætte salg af inriggeren Fændrik Vang på pause, da 

der med de nuværende rammer mangler inrigger sæder. 

 

Bestyrelsen har taget ovenstående til efterretning og vil som tidligere udmeldt arbejde videre 

med klubbens dispensationsregler, som skal være klar i god tid inden sæson 2026. Det er 

bestyrelsens klare ønske, at dispensation for svømmeprøven fremadrettet, skal undgås.  

 

Bestyrelsen har på baggrund af sikkerudvalgets oplæg besluttet følgende for indeværende 

sæson 2025 

• Dispensationerne gælder kun for at ro i inrigger. 

• Der må maksimalt være 2 med dispensation i en firer med styrmand og en i en toer med 

styrmand. 

• Alle i båden bærer redningsvest hvis der er én eller flere med dispensation i båden. 

• Øvrige udmeldte krav til roning med dispensationer er uændrede (som udsendt i 

nyhedsmail d. 25/4-2025) 
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2. Brovagter og spaghetti spisning  

Da det har været svært at finde brovagter til torsdagsroningen, har bestyrelsen besluttet, at 

holdet som står for madlavningen, også fungerer som brovagt. Det betyder praktisk, at 

madholdet inden madlavningen bruger et par minutter på, at få fordelt mandskabet i bådene.  
 

 

3. Pilot kursus DFfR i Fredensborg roklub 25.06.25 (ro længere på literen). 

Bestyrelsen har besluttet at være vært for arrangementet og lægge både og lokaler til. 

Tilmelding via forbundet eller opslagstavlen i bådhallen. Såfremt DFfR gennemfører kurset 

tilbydes et antal medlemmer at deltage gratis. HC vil undersøge hvor mange pladser 

roklubben kan få. 

 

4. Pilot Kursus 14.06.25. sculler instruktion (Kim Kjellerup) 

LM oplyste, at der er tilmelding via opslagstavlen – deltagelse er gratis for medlemmer. Fortsat 

ledige pladser. 

 

5. Lån af dobbelt sculler til Hjemsø  
LM oplyste, at der er reserveret både til arrangementet og at hun har organiseret logistikken 

omkring ud- og aflevering af bådene.  

 

6. Køb af båd/gig midler fra Velux fonden. 

JJ oplyste, at Velux Fonden har doneret kr. 50.000 og at der pågår endnu en ansøgning til 

TORM som allerede i juni vil behandle indkomne ansøgninger. Klubben vil også søge Nordea 

fonden igen, da mulighederne for yderligere fondsmidler vurderes gunstige. 

Bestyrelsen håber, at ansøgningerne kan resultere i yderligere midler, således at indkøb af ny 

båd, så vidt muligt kan finansieres af fondsmidler. 

Det blev besluttet, at der løbende skrives takkebreve, når der er modtaget fondsmidler.  

 

7. Status port nr. 6 

JJ oplyser, at det har vist sig, at klubben skal lægge en forudbetaling på 90% når porten 

bestilles. Derfor afventer bestyrelsen i første omgang om klubben får det søgte sponsorat fra 

Sparekassen Sjælland Fonden. Udmelding kommer ultimo juni.  

 

8. Sankthansaften 

Bestyrelsen har som tidligere beskrevet ikke ønsket at facilitere sankthansaften, men vil gerne 

bidrage økonomisk og støtte op om initiativer fra medlemmer som ønsker at arrangere aftenen 

i klubben. Der er pr. d.d. ikke kommet henvendelser fra nogen medlemmer. 

 

9. Evt. 

• Økonomi: JB oplyser, at indestående i banken kr. 420.000 i likvide midler, efter 

afregning af store udgiftsposter. Resultatet er før tilskud fra kommunen. Der er pt. 178 

medlemmer. 

• JJ oplyser, at klubben er indehaver af en del svømmeveste som ikke længere er i brug. 

JJ har fået grønt lys til at prøve at sælge dem. 

• PF fortæller, at tidligere medlem Mogens Ludvig er sovet ind. Hans familie har for 

mange år siden gjort meget for klubben og derfor har klubben i forbindelse med 

dødsfaldet købt en lille buket blomster og et åreblad. Klubben har modtaget takkebrev 

fra familien. 

• HC orienterede om at status på krav om aflevering af dokumentation på 

svømmeprøven er, at der fortsat er 35-40 medlemmer som mangler. De af 

medlemmerne som allerede har været på vandet men ikke afleveret svømmebevis  
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inden længe vil modtage en reminder om at aflevere dokumentation for 

svømmeprøven. Svømmeprøven gælder også de nye medlemmer. 

• Tema til næste bestyrelsesmøde, sikkerhed 

• Kanindåb torsdag den 21. august. 

• Tilbud om nye bådvogne. Det kunne være praktisk med en ekstra 2-inrigger vogn. JJ 

vil undersøge sagen.  

 

 

 

Næste møde i bestyrelsen er aftalt til tirsdag d. 1. juli kl. 19, hvor Charlotte er referent.  

Efterfølgende møde er foreløbig aftalt til d. 5. august kl.19. 

 

  

 

 

 

 


